
ACTA  DE LA VII REUNIÓ DEL CONSELL DE LA VILA 

30 DE NOVEMBRE DE 2010 

 
Lloc de la reunió:  Petra, Sala d’Actes de la Casa de la Vila. 
 
Data:    30 de novembre de 2010. 
 
Hora d’inici:  21:00 hores. 
 
Hora d’acabament: 22:50 hores. 
 
Assistents:  Aina Muñez, representant de la Petrukada. 
 
   Pere Josep Bauçà, representant de l’Associació de joves. 
 
   Rafel Font, representant de l’AMIPA. 
 
   Antonio Mercadal Obrador, representant de l’Associació de  
   persones majors de Petra. 
 
   Maria Huguet, representant del GOB 
 
   Francisca Jaume Forteza, representant de Mercuri Teatre. 
  
   Josep Moragues Riera, representant de l’Associació del comerç i  
   l’industria de Petra. 
 
   Jaume Moragues Florit, representant del PSM. 
 
   Gabriel Nadal, representant del Partit Popular. 
 
   Lluís Grimalt, representat d’Unió Mallorquina. 
 
   Miquel Serralta Font, representant del PSOE 
 
   Sebastià Reixac Genovard, regidor de l’Ajuntament de Petra. 
 
   Caterina Mas Bennasar, Tinent de Batle de l’Ajuntament de Petra. 
 
Caràcter de la reunió: Ordinària.  
 
Actua de secretària: Maria Elisabet Coll Jaume, AODL de l’Ajuntament de Petra. 
 
  

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 

 En primer lloc, i donat que cap dels els assistents tenen res a dir, es dóna per 

aprovada l’acta de la sessió anterior. 



 

2. PACTE DE BATLES 

Sebastià Reixac, regidor de l’Ajuntament de Petra, explica que en el Pla d’Acció 

de l’Eficiència Energètica aprovat a finals de 2006 per la Comissió Europea d’Energia, 

es va incorporar la creació d’un Pacte dels Batles com a acció prioritària per actuar a 

nivell local i regional contra el canvi climàtic.   

Actualment a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, hi ha 7 municipis que ja 

s’hi ha adherit (Capdepera, Ferreries, Puigpunyent, Sant Lluís, Santa Eugènia, Santa 

Maria del Camí i Ciutadella). Mitjançant aquesta adhesió, els municipis s’han 

compromès a superar els objectius europeus en termes de reducció de CO2 mitjançant la 

implementació de plans d’acció, amb mesures concretes, cap a l’energia sostenible.  

Sebastià Reixac comenta que concretament, els ajuntament s’han de comprometre 

a reduir al voltant d’un 20% les emissions de CO2  pel 2020 i a començar a generar 

energia neta. En el cas de Petra, gràcies a les plaques fotovoltaiques instal·lades al 

Poliesportiu, ja es genera al voltant del 35%-40% de l’energia que  consumeix 

anualment l’Ajuntament i quan comencin a funcionar les plaques instal·lades al Teatre 

Es Quarter, es produirà al voltant del 70%. A pesar d’això, es comenta que, mitjançant 

la signatura del pacte, també ens hem de comprometre a reduir el consum d’energia, i 

per fer-ho es demana una implicació per part de tots els ciutadans i ciutadanes de Petra.  

Sebastià comenta que en primer lloc s’ha de realitzar una auditoria energètica per 

detectar els punts febles i les oportunitats energètiques del municipi. S’explica que en el 

cas de que l’Ajuntament signés el pacte, aquesta auditoria estaria subvencionada. 

La majoria dels assistents, comenten que estan a favor de la signatura del pacte. 

Per altra banda també es comenta que la manera més eficient per reduir el consum 

energètic, consisteix en la mecanització del sistemes, i això té un cost molt elevat. 

Sebastià Reixac explica que l’Ajuntament té una despesa anual d’energia de 100.000 € 

aproximadament, i que si de l’auditoria energètica sorgeix la proposta de mecanitzar el 

sistema elèctric, seria una inversió que des de l’Ajuntament s’hauria de tenir en compte 

a pesar del cost que suposaria. 

 

3. ORDENANÇA PÚBLICITAT DINÀMICA 

Sebastià Reixac explica que existeix diversos tipus de publicitat: 

- La que es reparteix casa per casa 

- La publicitat de veu 



Aquesta ordenança té l’objectiu de que aquelles empreses que fan la publicitat, 

paguin per fer-la, i que a més a més tan sols la puguin tirar a aquells domicilis de Petra 

que ho hagin autoritzat. 

Els assistents comenten la possibilitat de que es pugui col·locar a les cases un 

distintiu que indiqui quines admeten propaganda, i quines no l’admeten. 

Finalment s’explica als assistents que el document que tenen tan sols es una 

proposta que s’ha posat a la seva disposició perquè se la puguin mirar i facin les seves 

aportacions, i que l’ordenança definitiva es tractarà en propers Consells de la Vila i 

finalment es durà al ple del mes de febrer. 

 

4. ORDENANÇA REGULADORA DELS HORARIS 

D’ESTABLIMENTS, ESPECTACLES PÚBLICS I ACTIVITATS 

RECREATIVES. 

Caterina Mas, Presidenta del Consell, explica que donat que en els darrers 

Consells de la Vila no es va arribar a cap acord i davant el rebombori que s’ha creat al 

voltant d’aquesta ordenança, l’Ajuntament creu convenient que es celebri una reunió 

entre les dues que ells creuen que son les més afectades: els joves de Petra i els veïnats 

de la zona dels pubs. 

Pere Josep Bauçà, president de l’Associació de Joves, diu que ells estarien d’acord 

en fer aquesta reunió. Pere Josep també aprofita per aclarir que des de l’Associació de 

joves, no s’està fent cap recollida de firmes en contra d’aquesta ordenança, que aquesta 

recollida de firmes l’encapçala un grup d’empresaris afectats i que si que es veritat que 

molts de joves han signat. 

Gabriel Nadal, representant del Partit Popular, comenta que el problema es troba 

en el carrer i no dins els pubs, i que per tant s’hauria de pitjar més en solucionar el 

problema de la botellona, i no fent que els pubs tanquin més prest. A més a més, segons 

Nadal, aquesta mesura l’únic que provocarà es que els joves de Petra se n’hagin d’anar 

de festa cap altres municipis i que la gent que ve d’altres municipis deixin de venir, cosa 

que perjudicarà als bars i restaurants de Petra. 

Per altra banda, Maria Huguet, representant del Gob, demana quin cost suposa al 

poble de Petra la marxa dels caps de setmana. Sebastià Reixac i Caterina Mas li 

contesten que aproximadament costa uns 6.000 € mensuals, sense contar la despesa 

addicional que suposen els danys ocasionats en el mobiliari urbà. 



Des de l’Associació d’Empresaris es comenta que a la reunió d’afectats hi hauria 

d’haver totes les parts implicades i no tan sols els joves i els veïnats i passa a realitzar 

unes propostes festes des de l’Associació: que els locals compleixin amb la normativa, 

si és que no ho fan, i que si és possible, l’Ajuntament parli amb les diferents 

ajuntaments de la comarca per arribar un acord d’horaris comuns dels establiments dels 

diferents pobles. 

En primer lloc, Sebastià Reixac li contesta que si s’arribés a un acord entre els 

joves i els veïnats, desprès es podria traslladar aquest acord als empresaris de la zona, 

com altra part afectada. 

Altres assistents comenten la dificultat d’arribar a un acord i a una solució que 

agradi a tots i es proposen alternatives: 

- Augmentar la vigilància. 

- Que els empresaris beneficiats de l’oci nocturn, paguin una taxa per al 

manteniment i per la vigilància. 

- Els divendres tancar els establiments a la 1:00 o a les 2:00 i els dissabtes a 

les 6:00 hores. 

Per altra banda, es planteja la possibilitat de que des de l’ajuntament s’avisi als 

pares d’aquells menors que vagin a l’Ajuntament a pagar multes de botellona. 

Finalment es fixa la reunió entre els joves i els veïnats pel dijous, dia 16 de 

desembre a les 21:00 hores a les Escoles Velles. 

 

5. CONVENI CA’N REAL 

Sebastià Reixac explica que s’ha produït una modificació de l’antic conveni , 

mitjançant el qual la Fundació Balear d’Atenció a la Dependència , passa a fer-se càrrec 

de les despeses de Ca’n Real, fent una aportanció de 23.300 €/anuals, i l’Ajuntament 

serà l’encarregat de gestionar el centre, de la neteja, de la compra del material d’oficina 

i de costejar les activitats que s’hi realitzin.  

També es comenta que el nou conveni inclueix una clàusula, per la qual les 

despeses derivades del consum d’aigua, electricitat i telèfon no poden superar els 2.700 

€/semestrals, amb l’objectiu de controlar aquestes despeses. En el cas de que es superi 

aquesta quantia la Fundació deduirà la diferencia del pagament realitzat. 

 

 



 Finalment, es dóna per acabada la sessió i no havent-hi més assumptes a tractar, 

d’ordre de Presidència s’aixeca la sessió, de tot el que, com a Secretària, en don fe. 

 

 Petra, 30 de novembre de 2010. 

 


